
ACTA PLE NUM. 8/96 
 
 
SESSIO ORDINARIA CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT PLE, EN PRIMERA 
CONVOCATORIA, EL DIA 26 DE SETEMBRE DE 1996. 
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són  les vint hores del dia 
vint-i-sis de setembre de mil  nou-cents noranta-sis,  es reuneixen a la sala de  
sessions  d'aquest Ajuntament,  prèvia  convocatòria  en  regla,  els  membres 
integrants  de l'Ajuntament Ple que a continuació es  relacionen, en sessió 
ordinària i primera convocatòria, sota la Presidència  del  senyor Alcalde, i 
assistits  per  mi,  la Secretària General. 
 
 
 

ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents d'Alcalde 
 
Sr.  Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr.  Antonio Balmón Arévalo 
Sr.  Ramon Salabert Parramon 
 
 
Regidors 
 
Sr.  Ramon Blanco i Lorenzo 
Sr.  Antonio Bouso Varela 
Sr.  Antoni Cortada i Valls 
Sr.  Sergi Fernández Mesa 
Sr.  Ignacio Florez Barrón 
Sr.  Juan Antonio García Díaz 
Sra. Cristina Gasull Martínez 



Sr.  Ciriaco Hidalgo Salgado 
Sra. Judith Ibàñez Vives 
Sr.  Miguel López Sánchez 
Sr.  Perfecto Madrid Olmos 
Sr.  Frederic Prieto i Caballé 
Sra. Gloria Recio Díaz  
Sr.  Ignasi Riera i Gassiot 
Sra. Carmen Romero López 
Sr.  Francisco Sánchez Granada 
Sr.  Gabriel Serrano Sánchez 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
Excusen la seva absència 
 
Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández 
Sr.  Amador Rosas Outes 
 
 
No hi assisteix 
 
Sr.  José Luis Morlanes Galindo 
 
 
 Per  l'Alcaldia-Presidència  es declara  oberta  la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren  a l'ordre del dia i que són els següents: 
 
 

PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.-  Lectura i aprovació de l'acta núm.  7/96,  corresponent a la 
sessió ordinària del dia 25 de juliol d'enguany. 
 
 Per  Secretaria  es dóna lectura  a  l'acta  número 7/96,  
corresponent  a la sessió ordinària del  dia  25  de juliol d'enguany, la qual és 



aprovada per unanimitat. 
 
 
 
 
 2.-  Donar  compte i, si és el cas,  ratificar  els decrets  i 
resolucions de l'Alcaldia que a  continuació  es relacionen. 
 
 
 Per  la Secretària de la Corporació i a efectes  de  la  seva ratificació 
o el seu coneixement, es dóna  lectura dels  Decrets i Resolucions dictats per 
l'Alcaldia,  com  a conseqüència  de  la seva urgència, el  text  literal  dels 
quals és el següent: 
 
 
 - Decret núm. 3.456/96 de data 22 de juliol 
 
 "Atès que en virtut d'escriptura pública de compra-venda  número 
656 de data 29 de març de  1996 atorgada  per la  societat  CIBEDO, S.L. 
davant el  Notari  de  Cornellà, senyor Leopoldo Martínez de Salinas Alonso, 
aquest  Ajuntament va adquirir la propietat de la finca situada al carrer 
Lasarte  5-7, amb una superfície de 337 m2, la qual  figura inscrita al seu 
favor al Registre de la Propietat de l'Hospitalet  de Llobregat, tom i llibre 655   
foli  112   finca 40.852. 
 
 Atès  que  el   3  d'abril  d'enguany,  el   senyor Bautista  Carballo  
Rodríguez va  presentar  davant  aquest Ajuntament sol.licitut de llicència 
d'obres majors així com   llicència d'activitat per  instal.lació d'un restaurant-
bar al  carrer Lasarte 5-7, fet que alerta a aquest  Ajuntament que constata 
l'existència d'un local comercial ubicat sobre part de la finca de la seva 
propietat. 
 
 Atès  que  l'esmentada ocupació es  produeix  sense títol  que  
faculti al senyor Carballo per la  mateixa,  la qual  cosa  requerix  d'una  
actuació  inmediata  per  part d'aquest Ajuntament, dintre del marc jurídic 
que el faculta per  recuperar  per sí mateix la posessió  dels  seus  béns 
patrimonials  en el termini d'un any a comptar de  l'endemà de la data en que 
ha tingut coneixement de l'ocupació. 
 
 Vistos  els  articles  211, 213 i 217  de  la  Llei 8/1987  de  15  
d'abril,  Municipal i  de  Règim  Local  de Catalunya,  147  i  següents  del  
Decret  336/1988  de  17 d'octubre pel qual s'aprova el Reglament de 
Patrimoni  dels Ens  Locals,  i  112 de la Llei de  Règim  Jurídic  de  les 
Administracions Públiques i Procediment Administratiu  Comú  i demès 
disposicions concordants de legal aplicació. 



 
 Atesa  la  necessitat  d'exercitar  amb  la   major rapidesa  possible  
l'acció  administrativa  tendent  a  la recuperació de la possessió.  
 
 Aquesta  Alcaldia, en ús de les atribucions que  em confereix 
l'article 51.1.j) de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya. 
 

H E   R E S O L T 
 
 Primer.- Exercitar l'acció administrativa procedent  per  tal  de 
recuperar d'ofici la possessió  dels  terrenys  patrimonials  d'proximadament 
89 m2 de superfície,  que  es grafien  en  plànol adjunt situats al carrer  
Lasarte  5-7, ocupats pel senyor Bautista Carballo Rodríguez.  
 
 Segon.- Requerir, en conseqüència, al senyor Carballo, per a que 
cessi en l'ocupació i procedeixi  d'inmediat a  deixar  lliure,  a disposició  
d'aquest  Ajuntament  els mateixos, enderrocant l'edificació construida. 
 
 Tercer.- Utilitzar, en el supòsit de persistir   el senyor  Carballo,  en 
l'ocupació, els  mitjans  compulsoris admesos  legalment, sense perjudici de 
l'imposició  de  les multes  amb que els actes d'ocupació poden  sancionar-se  i 
sense perjudici així mateix de l'indemnització dels danys i perjudicis que per 
raó de la ocupació fossin procedents. 
 
 Quart.-  Donar audiència al senyor Carballo, per  a que  en  el  
termini dels 10 dies següents  a  la  recepció d'aquest  escrit  presenti  els  
documents,   formuli   les al.legacions  i presenti les proves que estimi  
convenients al seu dret. 
 
 Cinquè.-   Donar  compte del present Decret   a  la propera sessió 
plenària que  celebri l'Ajuntament.  
 
 Sisè.-  Notificar el present Decret al senyor  Bautista  Carballo 
Rodríguez,  al Departament  d'Activitats  i Ordenançes; Urbanisme i Obres i la 
Intervenció Municipal." 
 
 
 Després  d'una  breu explicació del  contingut  del decret feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area de Règim Interior i 
Governació, senyor Antonio Balmón  Arévalo, intervé el Regidor del Grup  
Municipal  de CiU,  senyor  Ramon Blanco Lorenzo, per  preguntar  a  quin 
terreny  es refereix, contestant sobre això  el  President-Delegat  de  la  
Comissió Informativa de  l'Area  de  Règim Interior  i Governació, senyor 
Antonio Balmón Arévalo,  que al de la part de darrere de Can Risueño. 
 



         Després  d'això  els reunits  manifesten  quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 - Decret núm. 3.573/96 de data 25 de juliol 
 
 "Vist  el Decret núm. 3340/1995 dictat per  aquesta Alcaldia  el  dia  
27 de juny, pel qual  es  nomenaven  els membres  del  Ple  del Consell de la 
Dona  de  Cornellà  de Llobregat, a rel de la renovació de la Corporació, 
produïda com a conseqüència de la celebració de les eleccions locals 
convocades mitjançant Reial Decret 489/1995, de 3 d'abril. 
 
 Atès que per Decret núm. 2860/1996, de 17 de  juny, es  va 
procedir a ampliar a vint-i-dos el nombre  màxim  de representants  de  les  
entitats ciutadanes en  el  Ple  de l'esmentat  Consell,  nomenant  diverses  
persones  com   a representants d'aquest. 
 
 Atès  que, novament, diverses  entitats  ciutadanes han   sol.licitat   
la   seva   incorporació   als   òrgans representatius de l'esmentat Consell. 
 
 Atès   que  en  conformitat  amb  el  que   disposa l'article  6 "in 
fine" del Reglament Orgànic   del  Consell Municipal  de la Dona, aquesta 
Presidència  està  facultada per  a  ampliar  el nombre màxim de  
representants  de  les entitats ciutadanes en el Ple de l'esmentat Consell. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en conformitat  amb el que disposa 
l'article 7 de l'esmentat Reglament,  
 

H E   R E S O L T 
 
 Primer.-  Ampliar a vint-i-sis el nombre  màxim  de representants  
de  les entitats ciutadanes en  el  Ple  del Consell de la Dona de Cornellà de 
Llobregat. 
 
 Segon.- Nomenar  membres del Ple del Consell  de la Dona  de  
Cornellà  de Llobregat, a les  persones  que  tot seguit es relacionen: 
 
 
Per part de l'Institut Politècnic de Formació  Professional Miquel Martí i 
Pol: 
 
Titular: Sra. Mónica Arias Ballesteros 
Primera suplent: Sra. Elena Aguilar Espuela 
Segona suplent: Sra. Noelia Robles Asín 
 



 
Per part de l'Institut de Batxillerat Juan Miró: 
 
Titular: Sra. Aurora Aranda Parrilla 
Primera suplent: Sra. Anna Sánchez Gual 
Segona suplent: Sra. Anna Roca Domingo 
 
 
Per l'Associació de Veïns de Sant Ildefons: 
 
Titular: Sra. Maria Carmen Segura Barragán 
 
 
Per l'Associació de Veïns del Casc Antic (Barri Centre): 
 
Titular: Sra. Dolors Baleta 
Primera titular: Sra. Maria Carmen Quesada 
Segona titular: Sra. María Rozas    
 
 TERCER.-  Comunicar  els  presents  nomenaments  al 
Departament de Salut Pública, Serveis Socials i Dona,  així com a les 
interessades, als efectes escaients. 
 
 
 QUART.-  Donar compte al Ple de l'Ajuntament de  la present  
resolució en la pròxima sessió que se celebri,  en compliment   del  que preveu  
l'article  38  del  Reglament d'Organització,   Funcionament  i  Règim  Jurídic  
de   les Entitats Locals." 
 
 
        Després  d'això  els reunits  manifesten  quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 - Decret núm. 3.603/96 de data 29 de juliol 
 
 "Vist  que en el Departament de Sanitat  i  Serveis Socials,  es  troba 
vacant de forma accidental un  lloc  de treball   d'Assistent   Social,  com  a   
conseqüència   de l'excedència voluntària d'un any, per tenir cura d'un  fill de 
la Sra. Claudia Ruiz Castillo. 
 
 Vist l'informe de la Cap Tècnic de Serveis Socials, relatiu a la 
necessitat de cubrir aquesta vacant, proposant la contractació interina de  
l'empleada Sra. Anna Mª Martín Gómez,  que  actualment  ocupa una  plaça  
de  Treballadora Familiar. 



 
 Atès que l'esmentada empleada acredita la titulació de diplomada 
en Treball Social. 
 
 Atès  que a fi de garantir el  normal  funcionament del  
Departament cal procedir a la  contractació  temporal, per  la via d'urgència 
del article 94.3 del  Reglament  del Personal al Servei de les Entitats Locals, 
per la cobertura de l'esmentat lloc de treball. 
 
 En  ús  de  les atribucions  conferides  a  aquesta Tinència  
d'Alcaldia  de Règim Interior i  Governació,  pel Decret de l'Alcaldia núm. 
3336/95, de 27 de juny de 1995. 
 

H E   R E S O L T 
 
 Primer.-  Declarar raons d'urgència per  autoritzar la  contractació 
interina a l'empara del Reial Decret  núm. 2546/1994,  de l'empleada Anna Mª 
Martín Gómez en  qualitat d'assistent Social,  perquè cobreixi el període  
d'excedència  voluntària  per  tenir cura d'un  fill  de  l'empleada Claudia  Ruiz 
Ccastillo, amb efectes del dia 1  d'agost  de 1996 i fins el dia 31 de juliol de 
1997, data de finalització de l'excedència de la mateixa.  
 
 Segon.- Publicar la present contractació al Butlletí Oficial de la 
Província i al Diari Oficial de la Generalitat  de Catalunya, donant-ne compte 
al Ple en la  primera sessió que celebri. 
 
 Tercer.-  Deixar en suspens amb efectes del dia  31 de  juliol  de 
1996 el contracte de Treball  Indefinit  que l'esmentada  Sra.  Anna  Mª Martín 
Gómez  té  subscrit  amb aquesta  coorporació, i fins el dia 31 de juliol  de  
1997, data  de  finalització de l'excedència de la  Sra.  Claudia Ruiz Castillo, 
d'acord amb el que disposa l'article 45.1.a) de l'Estatut dels treballadors. 
 
 Quart.-  Fixar a l'esmentada empleada les  retribucions 
corresponents a la categoria d'assistent social,  que consten en les taules 
salarials aprovades per la Corporació i els representants del personal. 
                                           
 Cinquè.- Comunicar la present resolució a la  interessada,  al  Cap  
Tècnic de Serveis Socials  i  al  Comitè  d'Empresa, als efectes oportuns." 
 
 
 Després  d'una breu explicació del decret feta  pel President-Delegat  
de la Comissió Informativa de l'Area  de Règim Interior i Governació, senyor 
Antonio Balmón Arévalo, intervé  el  Portaveu  del Grup Municipal  de  CiU,  
senyor Antoni  Cortada  i Valls, per preguntar com  se  selecciona aquest  
personal, contestant sobre això el Sr. Balmón,  que entre les educadores de 



carrer de la mateixa plantilla. 
 
         Després  d'això  els reunits  manifesten  quedar-ne assabentats. 
 
         
 
 - Decret núm. 3.837/96 de data 29 d'agost 
 
 "Vist   el  contingut  del  Decret  de   l'Alcaldia 3463/96,  de  22 de 
juliol, pel qual  s'asignava  de  forma provissional  una dedicació especial 
plena i  exclusiva  al lloc de treball de Tècnic de Comunicació, 
 
 Atès, que s'ha detectat un error amb el efectes  de la  necessitat i 
establiment de l'assignació de la  dedicació. 
 
 Atès el que preveu l'apartat segon de l'article 105 de la Llei 
30/1992, de 26 de novembre, de Règim Jurídic  de les Administracions 
Públicas i del procediment  administratiu comú.  
 
 Aquesta Alcaldia Presidència, fent ús de les  atribucions que li 
confereix l'article 21 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril. 
 

H A   R E S O L T 
 
 Unic.- Corregir l'error esmentat en la part expositiva de la present 
resolució i en conseqüència modificar el contingut del Decret d'aquesta 
Alcaldia núm. 3463/96, de 22 de juliol, que restarà redactat de la següent 
forma: 
 
 "Vista  la necessitat de dedicació del personal  al servei  del  
Departament de Comunicació i  Premsa  d'aquest Ajuntament, en funció de les 
seves característiques i de la dotació de personal actualment adscrit. 
 
 Atès, que en l'actualitat el Departament està  sent dirigit  per  
l'empleada temporal Rocio García  Pérez,  que ocupa interinament una plaça 
de Tècnic Superior, especialitat  en  comunicació  fins la provisió   definitiva  
de  la mateixa. 
 
 Atès, que la dedicació que estableix el Catàleg  de Llocs  de Treball 
del personal laboral per l'esmentat  lloc de treball és la jornada ordinària 
establerta pel  col.lectiu. 
 
 Atès, que aquesta dedicació és del tot  insuficient per  atendre  la 
tasca que se li ha asignat des de  l'u  de gener de 1996.  
 



 Atès, que la jornada que es precisa és fins tant es mantinguin  les 
circumstàncies actuals és la d'una  jornada especial de caràcter plena i 
exclusiva. 
 
 
 Atès,   aixi   mateix   l'informe   elaborat    pel Departament  
d'Organització  i Recursos Humans,  per  poder resoldre aquesta situació. 
 
 Aquesta Alcaldia-Presidència, fent ús de les  atribucions que li 
confereix l'article 21 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril. 
 

H A   R E S O L T 
 
 Primer.-  Establir provissionalment per al lloc  de treball de Tècnic 
de Comunicació, el requisit de jornada de dedicació especial plena i exclusiva, 
amb efectes  retroactius  de l'u de gener de 1996, així com el   complement  de 
productivitat per aquesta dedicació equivalent a la quantia de 70.690,- 
pessetes mensuals, a percebre en dotze  mensualitats. 
 
 Segon.- Formalitzar amb l'empleada que ocupa  l'esmentat lloc de 
treball, Rocio García Pérez, el corresponent acord que reculli la modificació 
amb caràcter temporal  que s'estipula en el punt anterior. 
 
 Tercer.- Incoar el corresponent expedient de  modificació  
pressupuestària  que  reculli  les  transferències entre  partides, als efectes de 
dotar la  partida  afectada per aquesta mesura de la consignació adequada. 
 
 Quart.-  Donar compte del contingut de  la  present resolució al Ple 
Municipal per a la seva ratificació." 
 
 
 Tot  seguit  se sotmet a votació el  decret,  i  és ratificat per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 

PROPOSTES DE LA COMISSIO INFORMATIVA 
D'URBANISME, OBRES, MANTENIMENT I SERVEIS 

 
 
 3.-  Aprovació  difinitiva del Projecte  d'obra  de primer 
establiment de recuperació medi ambiental i reforestació del marge 
fluvial del riu Llobregat, prèvia  incorporació de documentació tècnica 
complementària. 



 
 Es  llegeix el dictamen de la Comissió  Informativa d'Urbanisme, 
Obres, Manteniment i Serveis, que  textualment diu: 
 
 
 "Vist  el projecte executiu d'obra de primer  establiment,  
"Recuperació  Mediambiental  i  Reforestació  del marge  fluvial  del Llobregat 
al Municipi  de  Cornellà  de Llobregat",  redactat per la Sra. Sara Bartumeus i 
la  Sra. Anna  Renau-Arquitectes del Servei de Projectes i Obres  de la  
Mancomunitat  de Municipis de l'Area  Metropolitana  de Barcelona,  dotat 
amb un pressupost de noranta-nou  milions nou-centes  noranta-sis  mil  cent  
setanta-sis   pessetes, I.V.A. inclòs (99.996.176,- ptes.), aprovat inicialment 
per acord plenari de data 30 de maig 1996 i publicat  reglamentàriament per 
termini de 30 dies. 
 
 Vista   la  documentació  tècnica   complementària, presentada  
durant  el  termini de  exposició  pública  del projecte, relativa als detalls 
constructius del pont  sobre la via dels FF.CC. de la Generalitat de Catalunya. 
 
 Vist l'informe favorable emès per  l'Arquitecta/Cap  del 
Departament Tècnic d'Urbanisme i Obres, el qual posa de manifest  que  la  
documentació  esmentada  no   introdueix variacions  ni  en el pressupost de 
les partides ni  en  el total  del  projecte,  proposant la  seva  incorporació  al 
projecte abans de l'aprovació definitiva. 
 
 Vist  l'informe  de l'Assessor Jurídic  de  l'Area,  obrant a 
l'expedient, emès en sentit igualment favorable  a l'aprovació definitiva del 
projecte prèvia incorporació  de la documentació complementària. 
 
 Atesa la regulació que afecta al projecte,  constituïda  pels articles 
8, 9.3, 11, 12, 24, 25 a 33, 37  i  38 del  Reglament d'Obres, Béns i Serveis 
dels Ens  Locals  de Catalunya, de 13 de juny de 1995. 
 
 Atesa la competència per aprovar-ne  definitivament pel  Ple de la 
Corporació, a l'empara del  que  estableixen els  articles 50.2.c) i 112.3.k) de la 
Llei Municipal i  de Règim  Local  de  Catalunya, de  15  d'abril;  la  Comissió 
Informativa  d'Urbanisme,  Obres,  Manteniment  i  Serveis, proposa a 
l'Ajuntament Ple l'adopció dels següents  
 

A C O R D 
 
 Primer.-   Aprovar,  definitivament,  el   projecte executiu d'obra de 
primer establiment, "Recuperació mediambiental  i  reforestació  del marge  
fluvial  Llobregat  al Municipi  de Cornellà de Llobregat", redactat per  la  Sra. 
Sara Bartumeus i la Sra. Anna Renau-Arquitectes del  Servei de  Projectes  i 



Obres de la Mancomunitat de  Municipis  de l'Area Metropolitana de 
Barcelona, dotat amb un  pressupost de  noranta-nou  milions nou-centes  
noranta-sis  mil  cent setanta-sis  pessetes, I.V.A. inclòs (99.996.176,-  ptes.), 
amb l'incorporació de la documentació tècnica  complementària  relativa a 
detalls constructius del pont sobre la  via dels FF.CC. de la Generalitat de 
Catalunya i la  descripció de les unitats d'obra del mateix. 
 
 Segon.- Publicar l'aprovació definitiva de l'esmentat projecte al 
Butlletí Oficial de la Província i al Diari Oficial de la Generalitat, al Butlletí 
d'Informació Municipal  i al Tauler d'Anuncis de la Corporació, a  efectes  de 
coneixement general. 
 
 Tercer.-  Donar trasllat dels Acords adoptats a  la Mancomunitat de 
Municipis de l'Area Metropolitana de Barcelona." 
 
 
 Després  d'una  breu explicació del  contingut  del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, se sotmet a votació el 
dictamen,  i és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
          
 
 4.-  Aprovació  definitiva del Projecte  d'obra  de primer  
establiment de connexió, interrelació  i  ordenació d'un espai situat entre 
la part alta i baixa de Cornellà de Llobregat,  prèvia incorporació de la 
documentació  tècnica complementària. 
 
 Es  llegeix el dictamen de la Comissió  Informativa d'Urbanisme, 
Obres, Manteniment i Serveis, que textualment diu: 
 
 "Vist  el projecte executiu d'obra de primer  establiment de 
Connexio, interrelacio i ordenacio  d'un   espai situat entre la part alta i baixa 
de Cornella de Llobregat, redactat  pel Sr. Antonio Pérez  Rodríguez-Arquitecte,  
per encàrrec dels Serveis d'Espai Públic de la Mancomunitat  de Municipis  de 
l'Area Metropolitana de Barcelona, dotat  amb un pressupost de sis-centes 
noranta-cinc milions nou-centes tres   mil   cent  vint-i-dues  pessetes,   I.V.A.   
inclòs (695.903.122,- ptes.), aprovat inicialment per acord plenari de data 30 
de maig 1996 i publicat reglamentàriament per termini de 30 dies. 
 
 Vista la documentació tècnica complementària,  presentada durant 
el termini de exposició pública del  projecte,  relativa a detalls constructius de 
pas sota la via  de RENFE i altre documentació tècnica. 
 
 Vist l'informe favorable emès per  l'Arquitecta/Cap  del 



Departament Tècnic d'Urbanisme i Obres, el qual posa de manifest  que  la  
documentació  esmentada  no   introdueix variacions  ni  en el pressupost de 
les partides ni  en  el total  del  projecte,  proposant la  seva  incorporació  al 
projecte abans de l'aprovació definitiva. 
 
 Vist  l'informe  de l'Assessor Jurídic  de  l'Area,  obrant a 
l'expedient, emès en sentit igualment favorable  a l'aprovació definitiva del 
projecte prèvia incorporació  de la documentació complementària. 
                                                     
 Atesa la regulació que afecta al projecte,  constituïda  pels articles 
8, 9.3, 11, 12, 24, 25 a 33, 37  i  38 del  Reglament d'Obres, Béns i Serveis 
dels Ens  Locals  de Catalunya, de 13 de juny de 1995. 
 
 Atesa la competència per aprovar-ne  definitivament pel  Ple de la 
Corporació, a l'empara del  que  estableixen els  articles 50.2.c) i 112.3.k) de la 
Llei Municipal i  de Règim  Local  de  Catalunya, de  15  d'abril;  la  Comissió 
Informativa  d'Urbanisme,  Obres,  Manteniment  i  Serveis, proposa a 
l'Ajuntament Ple l'adopció dels següents                                                 
 

A C O R D S 
 
 Primer.-   Aprovar,  definitivament,  el   projecte executiu d'obra de 
primer establiment de Connexio, interrelacio  I ordenacio d'un espai situat 
entre la part  alta  i baixa   de Cornellà de Llobregat, redactat pel Sr.  Antonio 
Pérez Rodríguez-Arquitecte, per encàrrec dels Serveis d'Espai Públic de la 
Mancomunitat de Municipis de l'Area Metropolitana  de  Barcelona, dotat amb 
un  pressupost  de  sis-centes  noranta-cinc  milions  nou-centes  tres  mil   
cent vint-i-dues pessetes, I.V.A. inclòs (695.903.122,-  ptes.), amb 
l'incorporació de la documentació tècnica  complementària  relativa  a detalls 
constructius de tota  la  part  de l'obra,  detalls constructius de pas sota la via 
de  RENFE, memòria  de càlcul i desglosa de preus de  l'esmentat  pas, així 
com l'estudi de seguretat i higiene i el Pla  d'obres, a  més  del plec de 
condicions  tècniques  particulars  del citat pas. 
 
 Segon.- Publicar l'aprovació definitiva de l'esmentat projecte al 
Butlletí Oficial de la Província i al Diari Oficial de la Generalitat, al Butlletí 
d'Informació Municipal  i al Tauler d'Anuncis de la Corporació, a  efectes  de 
coneixement general. 
 
 Tercer.-  Donar trasllat dels Acords adoptats a  la Mancomunitat de 
Municipis de l'Area Metropolitana de Barcelona." 
 
 
 Després  d'una  breu explicació del  contingut  del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area d'Urbanisme, Obres, 



Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, se sotmet a votació el 
dictamen,  i és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
         
 5.-  Rectificacó  de  l'error  material  sofert   a l'acord plenari 
d'aprovació inicial del projecte complementari "Can Moritz" pel que fa al 
redactor del projecte. 
 
 Es  llegeix el dictamen de la Comissió  Informativa d'Urbanisme, 
Obres, Manteniment i Serveis, que textualment diu: 
 
 
 "Vista  l'instància  de data 31 de  juliol,  R.G.E. núm. 17685 del 
senyor Jesús Alonso Saiz com a President  de la  Demarcació de Barcelona del 
Col.legi  d'Arquitectes  de Catalunya per la qual, dins del termini d'exposició 
pública  d'aprovació  inicial del Projecte Complementàri d'obres  de primer  
establiment  de l'edifici "Can Moritz" de  Cornellà de Llobregat, sol.licita 
s'anul.li l'aprovació de  l'esmentat projecte basant-se en la redacció per 
arquitecte tècnic del mateix lo que vulneraria, segons les consideracions que 
fa, lo establert a la normativa vigent a la matèria i a  la Jurisprudència pel 
Tribunal Suprem.  
 
 Atès l'informe tècnic de l'Arquitecte Municipal/Cap  de Departament 
d'Urbanisme i Obres que posa de manifest que el projecte "fou redactat pels 
Serveis Tècnics  Municipals, tal i com consta en l'informe tècnic d'aprovació 
signat per l'Arquitecte Municipal i a l'informe jurídic de  l'Advocat-Assessor  de 
l'Area d'Urbanisme, Obres, Manteniment i  Serveis, a més el projecte està 
subscrit per l'Arquitecte/ Cap del  Departament Tècnic, a més de l'Arquitecte  
Tècnic  Sr. Xavier Roa i López." 
 
 Atès l'informe jurídic de l'Assessor de l'Area emès en  sentit  
favorable a la subsanació del   error  material detectat i desestimació de 
l'al.legació presentada. 
 
 De  conformitat amb lo que disposa l'article  105.2 de la Llei 
30/1992, de 26 de novembre, de Règim Jurídic  de les Administracions 
Públiques i del Procediment Administratiu  Comú,  la  Comissió  Informativa  
d'Urbanisme,  Obres, Manteniment i Serveis, proposa a l'Ajuntament Ple 
l'adopció dels següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.-  Rectificar  l'error  material  sofert   a l'Acord  plenari  de 



data 29 de febrer 1996, en  el  sentit d'assenyalar  que  el  projecte  
Complementari  d'obres  de primer  establiment de l'edifici d'equipament  Can  
Moritz,  fou redactat pels Serveis Tècnics Municipals i subscrit per l'Arquitecte  
Municipal/Cap del Departament Tècnic  senyora Mª  Luz  Araujo  Cantón i per  
l'Arquitecte  Tècnic  senyor Xavier Roa i López. 
 
 Segon.-  Desestimar  l'al.legació  presentada   pel senyor  Jesús 
Alonso Saiz com a President de la  Demarcació de Barcelona del Col.legi 
d'Arquitectes de Catalunya,  pels motius d'inexistència de vulneració de les 
competències que  
per  llei tenen atribuides els arquitectes  tècnics,  donat que  no  més  s'ha 
tractat d'un error  material  que  queda subsanat. 
 
 Tercer.- Aprovar definitivament el projecte Complementari d'obres 
de primer establiment de l'edidi  d'equipament  Can  Moritz, dotat amb un 
pressupost de  cent  quinze milions set-centes setanta-vuit mil cinquanta sis 
pessetes, I.V.A.  inclòs (115.778.056,- ptes.), així com  l'Annex  de Mobiliari, 
dotat amb un pressupost de seixanta-vuit milions tres-centes   seixanta-una  
mil  tres-centes   vuitanta-nou pessetes, I.V.A. inclòs (68.361.389,- ptes.). 
 
 Quart.- Publicar l'aprovació definitiva de l'esmentat projecte al 
Butlletí Oficial de la Província i al Diari Oficial de la Generalitat, al Butlletí 
d'Informació Municipal  i al Tauler d'Anuncis de la Corporació, a  efectes  de 
coneixement general. 
 
 Cinquè.- Notificar els acords adoptats a l'interessat pel seu 
coneixement i efectes." 
 
 
 Després  d'una  breu explicació del  contingut  del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, se sotmet a votació el 
dictamen,  i és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 Arribant  a aquest punt, el Sr. Alcalde fa  constar que els punt 6 i 7 
es debatran conjuntament. 
 
 Es llegeixen els dictamens de la Comissió  Informativa de Règim 
Interior i Governació, que textualment diuen:  
 
         
 6.- Resolució d'al.legacions i aprovació  provisional  de la 
Modificació del PGM-76 al sector  Alps,  limitat per l'avinguda Alps, 



prolongació carretera del Prat, carrer Mossèn Cinto Verdaguer, carrer 
Josep Cuxart, carrer  Vicenç Llivina i carretera d'Esplugues. 
 
 
 
 "Vista  la documentació relativa a  la  modificació del  Pla  General  
Metropolità de 1976 al  sector  Alps  de Cornellà de Llobregat, limitat per 
Avinguda Alps,  Perllongació  Carretera del Prat, carrer Mossèn  Cinto  
Verdaguer, carrer  Josep  Cuxart, carrer Vicenç  Llivina  i  Carretera 
d'Esplugues. 
 
 Atès  que  s'ha  complert  el  tràmit  establert  a l'article 125 del 
Reglament de Planejament Urbanístic de 23 de  juny  de 1978, havent-se 
procedit a la  seva  aprovació inicial per acord plenari de data 28 de març 
1996. 
 
 Atès  que segons l'informe emès  per   l'Arquitecta  Cap del 
Departament Tècnic d'Urbanisme i Obres, de data  16 de  setembre,  l'escrit 
presentat per la  Societat  General d'Aigües  de  Barcelona  durant  el  termini   
d'informació  pública de l'acord d'aprovació inicial "recordant que en el sector 
disposa d'instal.lacions pròpies que podrien  quedar afectades  pel projecte", 
no incideix en aquest moment  del procediment  i,  per tant serà en la fase  
d'aprovació  del projecte   d'urbanització  quan  es  puguin  formular   les 
al.legacions a aquest.  
 
 Atès  el que estableixen els articles 114 del  Text Refós  de la Llei del 
Sòl 1/1992, de 26 de juny i  articles  concordant  del  Decret  1/90, de 12 de  
juliol,  pel  qual s'aprovà  la Refosa dels Textos legals vigents a  Catalunya en 
Matèria Urbanística, articles 128 i ss. del Reglament de Planejament 
Urbanístic de 23 de juny de 1.978, pel que fa a l'aprovació  inicial  de 
planejament,  termini  d'exposició pública  i  publicitat de l'aprovació, i  
l'article  9  del mateix  Decret  1/90, articles 129 i ss. del  Reglament  de 
Planejament pel que fa al tràmit d'aprovació provisional. 
 
 Atès el compliment del que disposa l'article 41 del Decret  Legislatiu 
1/90, de 12 de juliol pel qual  s'aprova la Refosa dels textos legals vigents a 
Catalunya en matèria urbanística  en  quant a la suspensió  de  l'atorgament  
de llicències   amb   els   requisits  de   l'article   42   i l'advertència  de  
l'article  43  pel  que  fa  als   drets indemnitzables en la matèria. 
 
 Atès  el  que  disposen  els  articles  50.2.c)   i 112.3.k) de la Llei 
Municipal i de Règim Local a  Catalunya 8/87,  de 15 d'abril i els seus 
concordants de la  Llei  de Bases  i Règim Local 7/85, de 2 d'abril, pel que fa   
a  la competència  d'aprovació provisional de la modificació  del PGM   que  es  
tramita,  la  Comissió   d'Urbanisme,   Obres,   Manteniment i Serveis, proposa 



a l'Ajuntament Ple l'adopció dels següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.- Aprovar provisionalment la Modificació del Pla General 
Metropolità de 1976 del Sector Alps de Cornellà de  Llobregat,  limitat per  
l'Avinguda  Alps,  prolongació Carretera  del Prat, carrers Mossèn Cinto 
Verdaguer,  Josep Cuxart, Vicenc Llivina i Carretera d'Esplugues. 
 
 Segon.-  Ordenar la remissió a la Comissió  d'Urbanisme de 
Catalunya de l'expedient administratiu i la  documentació tècnica 
corresponent instant l'aprovació definitiva. 
 
 Tercer.-  Notificar  els  antecedents  acords   als ciutadans que han 
comparegut durant els tràmits d'exposició pública com a interessats a 
l'expedient." 
 
 
 
 7.- Resolució d'al.legacions i aprovació  provisional  del  PERI 
Sector Alps, limitat  per  l'avinguda  Alps, prolongació carretera del Prat, 
carrer Mossèn Cinto  Verdaguer, carrer Josep Cuxart, carrer Vicenç 
Llivina i carretera d'Esplugues. 
 
 "Vist l'expedient instrüit per a l'aprovació provisional del Pla de 
Reforma Interior Sector Alps de  Cornellà de  Llobregat,  que afecta al tram 
limitat  per  l'Avinguda Alps,  Prolongació Carretera del Prat, carrer Mossèn  
Cinto Verdaguer,  carrer  Josep Cuxart, carrer Vicens  Llivina  i Carretera 
d'Esplugues. 
 
 Atès que s'ha complert el tràmit d'exposició pública  de  l'aprovació 
inicial establert a l'article  128  del Reglament  de Planejament Urbanístic, i 
que  durant  aquest termini,  s'han  presentat 5 escrits,  tres  d'al.legacions 
propiament dites i dos de suggeriment que han estat  informats  per  
l'Arquitecte - Redactor del Pla  i  l'Arquitecta Municipal, de forma independent. 
 
 
 Atès  que els escrits han estat presentats pel  Sr. Ignasi Doñate 
Sanglas, com a President de l'Avenc de Cornellà;  Sr. Luis Mira Fernández i 65 
persones  més;  Societat General  d'Aigües de Barcelona; Rosario Majoral  
Guardia  i Josep  Pastor Majoral i Rosario Majoral Guardia i  que  les 
al.legacions presentades, d'acord amb els informes  tècnics esmentats 
procedeix desestimar-les per les següents  consideracions: 
 
 A)  A Societat General d'Aigües pel que fa  a  l'existència 



d'instal.lacions  pròpies al sector objecte de  planejament que podrien quedar 
afectades per aquest, per considerar que serà  en  la fase de redacció del  
Projecte  d'Urbanització quan  s'hauran de tenir en compte els serveis de les  
diferents companyes. 
 
 B) A Josep Pastor Majoral i Rosario Majoral García la modificació  
de  superfície del pis 1er 1ª  del  carrer  Mossèn Cinto  Verdaguer  75, 
propietat del Sr. Pastor   per  obres realitzada  per la propietària dels baixos 
primera  que  ha donat  lloc a la creació d'una terrasa de 30,92  metres  al seu 
pis, aportant la llicència atorgada a la senyora  Majoral  García, es desestima 
per considerar que  la  llicència d'obra major atorgada és de reforma no 
d'ampliació i perquè serà en el moment de redacció de Projecte de 
Reparcel.lació  quan es decideixi amb tota certesa les característiques  de cada 
finca.         
 
 C) A Rosario Majoral Guardia com a propietària dels  baixos 1ª de 
l'edifici del carrer Mossèn Jacint Verdaguer, 75  que sol.licita modificació de 
superfície de la finca  esmentada per obres d'ampliació realitzada a l'empara 
de la llicència d'obra  major concedida el 31 de juliol 1986, es  desestima per  
considerar que la llicència concedida és de reforma  i no  d'ampliació  i que 
serà en el moment  de  redacció  del projecte  de reparcel.lació quan es 
decideixi les  característiques superficials de cada finca. 
 
 D) Al Sr. Luis Mira Fernàndez i 65 més, els quals  questionen  
l'ubicació  de la passarel.la peatonal  per  sobre  el carrer Alps, propossant 
una localització alternativa per  a una millor sol.lució dels problemes de 
connexió de la  zona nort  amb  la part comercial del Barri  Centre,  perquè  la 
passarel.la no forma part de l'expedient de planejament  en tràmit  sinò que 
serà en la fase de redacció  del  Projecte d'Urbanització  quan  es podrà  
estudiar  una  localització diferent en funció no tan sols del Projecte  
d'Urbanització del sector afectat pel PERI, si no també de la resta  
d'actuacions urbanístiques que es portaran a terme a les  zones que envolten 
el sector. 
 
 E) Finalment, pel que fa a les al.legacions presentades pel Sr.  
Doñate com a President de l'Avenc que  es  concrecten, per  una  part, en 
asegurar que el Pla Especial  no  té  en compte la importància geoestratègica 
del sector, no  aporta solucions  a la millora de la connectivitat entre les  dues 
grans  parts de Cornellà si no que consolidarà  la  divisió impossibilitant 
futures millores de connectivitat i d'identificació de la col.lectivitat i que no ha 
tingut en consideració els elements patrimonials presents en el sector com són  
el Canal de l'Infanta i els elements arquitectònics  i culturals  presents  a les 
edificacions  a  enderrocar,  es proposa  la  seva desestimació per considerar  
que  en  els documents  urbanístics  que  es  tramiten  conjuntament  és 
patent  la  preocupació per la millora de la  dediquen  els apartats 3.1. i 3.2 de 



la Memòria de la Modificació del PGM i  els apartats 4.1 i 4.2 del PERI, que es 
evident  que  el Pla  comparteix amb l'Avenc les mateixes  preocupacions  en 
relació  a la problemàtica plantejada però que el PERI  pel mateix no 
constitueix una nova barrera si no que obre noves possibilitats d'interrelació 
amb la resta de la ciutat.  La passarel.la,  encara  no normativa,  facilita  la  
connexió entre  dos punts estratègics: el final de l'eix Placa  Vic-Rambla-
Castell-Titan-Carrilet  i el final de  l'eix  Centre Cultural  Moritz-Placa 
Catalunya-Ambulatori  Seguretat  Social-Camp  de Futbol. Pel que fa als 
elements  patrimonials presents en el sector el Pla manté la xemeneia de  
l'antiga fàbrica  i protagonitza el desenvolupament del futur  parc; els 
habitatges de Protecció Oficial projectats  s'interrompen  i  permeten  les 
perspectives des del  parc  sobre  la Fàbrica Rosés del segle XIX, el Canal de 
l'Infanta  pertany al  Projecte d'Urbanització i hauria de ser un  element  de 
referència del futur parc.    
 
 Atès el que estableixe l'article 60 i següents  pel que  fa  al tràmit 
d'aprovació provisional  dels  plans  de reforma  interior i el que disposa 
l'article 41 del  Decret Legislatiu  1/90,  de  12 de juliol pel  qual  s'aprovà  la 
Refosa  dels textos legals vigents a Catalunya  en  matèria urbanística, en 
quant a la suspensió de llicències. 
 
 
 De conformitat amb els articles 50.2.c) i  112.3.k) de la Llei 
Municipal i de Règim Local a Catalunya, 8/87, de 15  d'abril,  la Comissió 
Informativa  d'Urbanisme,  Obres, Manteniment i Serveis proposa a 
l'Ajuntament Ple  l'adopció dels següents 

 
A C O R D S 

 
 Primer.-  Desestimar les  al.legacions  presentades dins el tràmit 
d'exposició pública d'aprovació inicial  del Pla  Especial de Reforma Interior 
Alps de Cornella de  Llobregat,  pels motius assenyalats a la part expositiva  
dels presents acords. 
 
 Segon.- Aprovar provisionalment el Pla Especial  de Reforma   
Interior Alps de Cornella de Llobregat a  l'àmbit limitat  per  l'Avinguda Alps,  
Prolongació  Carretera  del Prat,  carrer Mossèn Cinto Verdaguer, carrer Josep  
Cuxart, carrer Vicens Llivina i Carretera d'Esplugues. 
 
 Tercer.-  Ordenar la remissió de l'expedient  administratiu 
juntament amb la documentació tècnica aprovada  a la Comissió d'Urbanisme 
de Barcelona, a efectes de la  seva aprovació definitiva. 
 
 Quart.- Comunicar-ho als ciutadans que han comparegut  durant  
el tràmit d'exposició pública  de  l'aprovació inicial  i a la resta d'interessats a 



l'expedient  pel  seu coneixement i efectes."   
 
 
 Després  d'una detallada explicació  del  contingut dels punts feta 
pel senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, en  la que posa de manifest el 
procediment seguit i el  fet que l'aprovació definitiva d'ambdós instruments  
correspondrà a la Generalitat, pren la paraula el  President-Delegat de  la 
Comissió Informativa de l'Area  d'Urbanisme,  Obres, Manteniment  i Serveis, 
senyor Antonio Martínez  Flor,  per explicar  el seu contingut i el fet que la 
modificació  del PGM vé provocada per la necessitat de cumplir amb el conveni 
subscrit amb la Generalitat en matèria d'habitatge. 
 
 Seguidament  pren la paraula el Portaveu  del  Grup Municipal d'IC-
Els Verds, senyor Frederic Prieto i Caballé, per  assenyalar  que sense repetir 
els  arguments  que  van motivar la seva abstenció en l'aprovació inicial 
d'aquestes figures  de planejament, el seu grup continua mantenint  la seva 
abstenció perquè consideren que no està  suficientment madurat  
tècnicament, i no els acaben de satisfer  les  opcions que es porten a aquest 
Ple. 
 
 Tot  seguit  pren la paraula el  Regidor  del  Grup Municipal  del  
PP, senyor Francisco Sánchez  Granada,  per assenyalar  que  el seu grup 
s'abstindrà  de  votar  perquè consideren que no se'ls ha passat el projecte 
suficientment acabat. 
 
 Seguidament  intervé el Regidor del Grup  Municipal de CiU, senyor 
Ramon Blanco Lorenzo, per assenyalar que  el seu  grup està a favor 
d'aquestes propostes, perquè  creuen que el que s'està fent fins a aquest 
moment és absolutament correcte. 
 
 
 Després d'això els punts 6 i 7 s'aproven per  majoria absoluta, amb 
l'abstenció dels Regidors del Grup  Municipal  d'IC-EV, senyors  Frederic 
Prieto  Caballé,  Ignacio Florez  Barrón,  Miguel López Sánchez, Ignasi Riera i  
Gassiot, i  Carmen Romero López, i del Regidor del Grup  Municipal del PP, 
senyor Francisco Sánchez Granada.  
 
 
 
 
 8.- Ratificació de dos convenis urbanístics signats entre  
EMDUCSA  i  tres propietaris  del  sector  denominat "Carrilet". 
 
 Es  llegeix el dictamen de la Comissió  Informativa d'Urbanisme, 
Obres, Manteniment i Serveis, que textualment diu: 



 
 
 "Atès  l'acord  plenari de data 23 de  desembre  de 1991,  pel  qual 
s'autoritzà a EMDUCSA per a  la  signatura dels  Convenis Urbanístics amb 
els propietaris  del  sector denominat  "Carrilet" en base a la proposta  
formulada  per EMDUCSA i als criteris fixats per l'Ajuntament. 
 
 Vistos  els  Convenis Urbanístics  subscrits  entre EMDUCSA i els 
propietaris següents: 
 
 Nom                                      Data de firma 
 
Sra. Ma. Pilar Riu Gelabert                           17-5-96 
Srs. Baltasar Ventura Pi i 
Rafael Ventura                                                4-6-96 
 
 Atesos els informes tècnic i jurídic emesos per  la Cap del 
Departament Tècnic i l'Assessor Jurídic de  l'Area, ambdós favorables a la 
ratificació dels esmentats convenis. 
 
 La   Comissió   Informativa   d'Urbanisme,   Obres, Manteniment i 
Serveis proposa a l'Ajuntament Ple  l'adopció del següent 
 

A C O R D 
 
 Primer.-  Ratificar  els convenis  subscrits  entre EMDUCSA i els 
propietaris relacionats a la part  expositiva del present acord, que es donen 
per incorporats a tots  els efectes. 
 
 Segon.- Notificar el present Acord a EMDUCSA i  als signataris dels 
Convenis pel seu coneixement i efectes." 
 
 
 Després  d'una  breu explicació del  contingut  del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, se sotmet a votació el 
dictamen,  i és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
          
 

PROPOSTES DE LA COMISSIO INFORMATIVA 
DE REGIM INTERIOR I GOVERNACIO 

 
 
 9.- Modificació parcial de l'Organigrama  Municipal de 1996. 



 
 Es  llegeix el dictamen de la Comissió  Informativa de Règim Interior 
i Governació, que textualment diu: 
 
 
 "Vist  l'estudi  realitzat  sobre  l'organigrama  i funcionament de 
l'Area de Planificació, Economia i Hisenda, amb la finalitat de racionalitzar-la 
com a conseqüència  de les  transformacions que s'han de dur a terme, així 
com  de les  noves  necessitats de l'Area a la vista de  les  seves noves  realitats 
funcionals, i de la proposta  elaborada  a l'efecte. 
 
 Vist així mateix, la necessitat de redistribuir els efectius excedents 
de l'esmentada Area a la resta de  l'organització, en funció de les necessitats 
detectades, amb la creació i supressió de determinats llocs de treball. 
 
 El  President de la Comissió Informativa  de  Règim Interior  i 
Governació proposa al Ple  Municipal  l'adopció del següent 
 

A C O R D 
 
 Unic.- Modificar l'Organigrama Municipal pel que fa referència a les 
Areas següents: 
 
- Planificació, Economia i Hisenda 
- Règim Interior i Governació 
- Cultura, Comunicació, Relacions Ciutadanes i Esports 
 
 Les quals retaran fixades en la forma que consta en els documents 
adjunts al present acord." 
 
        Després  d'una  breu explicació del  contingut  del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió  Informativa de  l'Area de Règim Interior i 
Governació,  senyor  Antonio Balmón Arévalo, pren la paraula el Portaveu del 
Grup  Municipal d'IC-Els Verds, senyor Frederic Prieto i Caballé, per 
manifestar  que  el seu grup s'abstindrà de  votar  aquesta proposta com fa 
sempre en aquests temes, per considerar que correspon  a  l'Equip de Govern i 
que ells no  disposen  de suficients  elements de judici per valorar-ho, i no  
perquè considerin que està mal la modificació que s'opera, ja  que consideren 
que algunes coses són positives. 
 
 Després  d'això se sotmet a votació el dictamen,  i és aprovat per 
majoria absoluta amb l'abstenció dels  Regidors  del Grup Municipal d'IC-EV, 
senyors  Frederic  Prieto Caballé,  Ignacio  Florez Barrón,   Miguel  López  
Sánchez, Ignasi Riera i Gassiot i Carmen Romero López. 
 



 En aquest moment s'incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal d'IC-EV, senyor Gabriel Serrano Sánchez. 
 
 
         
 
 10.- Adjudicació de les obres de connexió, interrelació  i 
ordenació d'un espai situat entre la part  alta  i baixa de Cornellà de 
Llobregat. 
 
 Es  llegeix el dictamen de la Comissió  Informativa de Règim Interior 
i Governació, que textualment diu: 
 
 
 "Vist  l'expedient instruït per adjudicar,  mitjançant concurs, el 
contracte de les obres de connexió,  interrelació i ordenació d'un espai situat 
entre la part alta i baixa de Cornellà de Llobregat. 
 
 Atès que durant el període de presentació d'ofertes  han  presentat  
la seva proposició  les  empreses  "AUXINI, S.A.", "FERROVIAL, S.A.", 
"ANTONIO CASADO Y COMPAÑIA,  S.A. (ACYCSA)",  "CONSTRUCCIONES Y 
OBRAS PUBLICAS CIVILES,  S.A. (COPCISA)",  "AGROMAN EMPRESA 
CONSTRUCTORA, S.A.", la  Unió Temporal d'Empreses "FOMENTO DE 
CONSTRUCCIONES Y CONTRATAS, S.A.  Y FCC CONSTRUCCION, S.A.", 
"CUBIERTAS Y MZOV,  S.A.", la  Unió  Temporal  d'Empreses "PENINSULAR  
DE  ASFALTOS  Y CONSTRUCCIONES, S.A. Y OBRAS Y CONTRATAS JAVIER  
GUINOVART, S.A.", "OBRAS Y SERVICIOS HISPANIA, S.A. (OSHA)"  
"CORVIAM, S.A." i "OCP CONSTRUCCIONES, S.A.", havent-se procedit  per la 
Mesa de Contractació a l'obertura de pliques el dia 3 de setembre de 1996, 
resultant totes les empreses admeses a la licitació,  amb  excepció de la  Unió  
Temporal  d'Empreses "PENINSULAR  DE ASFALTOS Y CONSTRUCCIONES 
S.A." i "OBRAS  Y CONTRATAS  JAVIER  GUINOVART, S.A." per quant  la  
Mesa  va interpretar que no reunia, la Unió Temporal, els  requisits de 
classificació exigits per l'article  32.1 de la Llei  de Contractes  de les 
Administracions Públiques, és a dir,  la classificació  d'ambdues empreses en 
els grups, subgrups  i categories exigides a la convocatòria del contracte pel 
que varen optar. 
 
 Atès que a la vista de les al.legacions  formulades per la Unió 
Temporal  d'Empreses "PENINSULAR DE ASFALTOS  Y CONSTRUCCIONES,  
S.A." i "OBRAS Y CONTRATAS  JAVIER  GUINOVART,  S.A.,  en relació a l'acte 
licitatori,  la  Mesa  va demanar informe a l'Assesoria Jurídica de la Corporació 
i a la vista del mateix, va decidir estimar les al.legacions de la  U.T.E. abans 
esmentada, considerant que s'ha  d'admetre la  interpretació que fa de l'article 
32.1. de la  Llei  de Contractes  de  les Administracions Públiques  per  ser  la 



primera  i  la única interpretació que ha  donat  la  Junta Consultiva  de  
Contractació  Administrativa  al  problema, també plantejat en diversos 
procediments selectius d'altres  administracions  públiques,   estimant  que  
de  totes  les interpretacions  possibles, la que ha de prevaler  respecte de la 
frase "en relació al contracte al qual optin", és  la de  que l'exigència de 
classificació ha de quedar  referida al tipus de contracte al qual optin, és a dir, 
d'obres,  de serveis  o  de consultoria i assistència i no  a  tots  els grups  o 
subgrups exigits pel concret contracte objecte  de la licitació. 
 
 Atès,  que  per aquest motiu, la Mesa va  tornar  a constituïr-se el 
dia 17 de setembre procedint a  l'obertura dels  sobres  2 i 3 de la plica núm. 
8, presentada  per  la Unió  Temporal d'Empreses "PENINSULAR DE 
ASFALTOS  Y  CONSTRUCCIONES  S.A."  i "OBRAS Y CONTRATAS  JAVIER  
GUINOVART, S.A.", trametent-se la mateixa al servei d'Obres i Urbanisme pel 
seu informe. 
 
 Atès,  així  mateix, que la Mesa va acordar  en  el mateix acte, 
excloure de la licitació a la Societat  "CONSTRUCCIONES  Y OBRAS PUBLICAS 
CIVILES, S.A. (COPCISA)"  que, havent disposat de 3 dies per subsanar la 
omisió de presentació de la documentació referent a disposar de  una pòlissa  
d'assegurances per l'import del pressupost del  contracte,  no  ho  va fer, per la 
qual  cosa,  figurant  aquesta documentació  com requisit imprescindible per 
prendre  part en  la  licitació,  d'acord amb l'article 12  del  Plec  de 
Condicions, va haver de restar exclosa de participar en  el concurs. 
 
 Vista la proposta formulada per la Mesa de  Contractació,  reunida  
el  dia 20 de setembre,  la  qual,  previ estudi de l'informe emès per 
l'Arquitecte Municipal, estima que  l'oferta  més avantatjosa per l'Ajuntament,  
en  haver obtingut  la puntuació més alta, d'acord amb  els  criteris objectius  
de  qualificació d'ofertes aprovats al  Plec  de condicions del contracte, és la 
formulada per "CUBIERTAS  Y MZOV, S.A.". 
 
 A la vista de l'exposat, aquesta Comissió de  Règim Interior  i  
Governació   proposa al  Ple  de  l'Ajuntament l'adopció dels següents: 
 

A C O R D S 
 
 Primer.-  Adjudicar a l'empresa "CUBIERTAS Y  MZOV, S.A."  les  
obres d'execució de  connexió,  interrelació  i ordenació  d'un espai situat entre 
la part alta i baixa  de Cornellà  de Llobregat, amb estricta subjecció al  
Projecte Tècnic  aprovat per l'Ajuntament Ple en data 30 de maig  de 1996 i a 
les condicions particulars aprovades per l'Ajuntament  Ple de data 25 de juliol 
de 1996,  per un  import  de 459.713.602,- ptes. (àmbits 1 i 2, amb l'IVA 
inclòs). 
 



 Segon.-  Posar  l'expedient instruït  a  disposició dels  altres  
licitadors  ofertants als  efectes  de  donar compliment a allò que preveu 
l'article 89.3, en concordança amb  l'article  54.2  de la Llei de Règim  Jurídic  
de  les Administracions Públiques i Procediment Administratiu Comú. 
 
 Tercer.- Fixar la garantia definitiva en la quantitat  de 27.836.125,- 
ptes., de conformitat amb la  clàusula cinquena del Plec de Condicions 
Particulars, la qual  haurà d'ingressar  el  contractista en el termini  dels  15  
dies hàbils  següents,  a comptar de la recepció de  la  present notificació. De 
no acomplir-se aquest requisit, per  causes imputables a l'adjudicatari, 
l'Ajuntament declararà  resolt el contracte. 
 
 Quart.-  Retornar  les  fiances  provisionals   als licitadors i per les 
quantitats que s'indiquen a  continuació: 
 
 
DIPOSITADES DAVANT LA TRESSORERIA MUNICIPAL 
 
LICITADOR                                                                                                  QUANTITAT              CONCEPTE       
 
FERROVIAL S.A.                                                                               13.918.063,- ptes.     Totalitat projecte 
 
CONSTRUCCIONES Y OBRAS PUBLICAS CIVILES, S.A. (COPCISA)                "         "           "          " 
 
CORVIAM, S.A.                                                                                               "         "           "          "  
 
OCP, CONSTRUCCIONES, S.A.                                                                       "         "           "          " 
 
ANTONIO CASADO Y CIA. S.A. (ACYCSA)                                             9.715.126,-   "            Ambito 1 
 
FOMENTO DE CONSTRUCCIONES Y CONTRATAS, S.A.                      6.959.063,-   "          Totalitat projecte                    
 
FCC  CONSTRUCCION, S.A.                                                                           "         "           "          " 
 
(Presentant-se a la licitació com a U.T.E. "FOMENTO DE CONSTRUCCIONES Y CONTRATAS, S.A." i "FCC 
   CONSTRUCCION, S.A."). 
 
 
 
 DIPOSITADES DAVANT L'ORGAN DE CONTRACTACIO 
 
 
LICITADOR                                                                                          QUANTITAT             CONCEPTE         
 
   AUXINI, S.A.                                                                             13.918.063,- ptes.    Totalitat projecte 
 
AGROMAN, EMPRESA CONSTRUCTORA, S.A.                                          "        "                "         " 
 
OBRAS Y SERVICIOS HISPANIA, S.A. (OSHA)                                           "        "                "         " 
 
  
 
 Cinquè.-  Facultar  al  senyor  Alcalde,  en  Josep Montilla  
Aguilera,  per  a la firma  de  quants  documents públics  i privats fossin 



necessaris per a l'execució  dels acords que antecedeixen. 
 
 Sisè.- Notificar el present Acord a l'Area  d'Urbanisme i Obres, a la 
Intervenció Municipal i a l'adjudicatari, així com a la resta dels licitadors 
participants en  el concurs. 
 
 Setè.- Designar per assumir la direcció facultativa de les obres a 
l'arquitecte Antoni Pérez Rodríguez amb  els Serveis  Tècnics  del  Servei de 
Projectes i  Obres  de  la Mancomunitat de Municipis." 
 
         
         Després  d'una detallada explicació  del  contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa  de  l'Area  de Règim Interior  i  
Governació,  senyor Antonio Balmón Arévalo, pren la paraula el Regidor del 
Grup Municipal d'IC-EV, senyor Ignacio Florez Barrón, per  manifestar que 
encara que se'ls va dir en la Comissió  Informativa  que  l'oferta  no era 
temerària,  els  sorprenen  les baixes que s'han produït. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla  
Aguilera, per informar que aquestes  obres  estan subvencionades  en un 80% 
per la Unió Europea i en  un  20% restant  ho  estaran en breu per  l'Area  
Metropolitana  de Barcelona, amb la qual cosa la baixa no serà un estalvi per 
l'Ajuntament, motiu pel qual es farà un contracte  addicional  per fer més obra 
i exhaurir la subvenció. 
 
 A  continuació pren la paraula el Regidor del  Grup Municipal de 
CiU, senyor Ramon Blanco Lorenzo, per manifestar  que  al  seu entendre en  
aquestes  circumstàncies  es produeixen  dos riscs, un que la baixada que  es  
produeix,  pot  repercutir en l'obra resultant, i un altre que  si  es posessin  
d'acord  les  empreses  i no  fessin  baixes  als  pressupostos  dels Projectes, 
per la cara  podrien  obtenir obres  amb dos-cents milions per sobre del seu  
preu  real, per  la qual cosa, al seu entendre, o els  Serveis  Tècnics Municipals  
no  funcionen o és que  el  Regidor-Delegat  de l'Area, en la mesura en què 
treballa en altres coses, no es pot dedicar suficientment a l'Ajuntament. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla  
Aguilera,  per recordar que el fet  que  hi  hagi baixes  en un projecte no és 
excepcional ni aquí ni en  les altres Administracions, recordant així mateix que 
a més  en aquests  moments  hi ha una fort baixa de  l'obra  pública, prova  
d'això és que a aquest concurs s'han  presentat  les empreses més importants 
d'Espanya. En qualsevol cas, continua  manifestant el Sr. Alcalde,  que no 
creu que  hagi  de ser  motiu de preocupació aquesta baixada de  preus  
perquè això implicarà que es puguin fer més obres. 
 
 Tot seguit pren la paraula el President-Delegat  de la  Comissió  



Informativa  de  l'Area  d'Urbanisme,  Obres, Manteniment  i Serveis, senyor 
Antonio Martínez  Flor,  per assenyalar que lamenta que el poc temps que 
dedica el Regidor del Grup Municipal de CiU, senyor Ramon Blanco Lorenzo, 
al  seu càrrec, no li permeti saber que  aquests  projectes estan  redactats  
pels tècnics de l'Area  Metropolitana  de Barcelona i no per tècnics municipals, 
com podia saber  pel fet  que  són aquests tècnics de  l'Area  Metropolitana  de 
Barcelona  els  que van venir a explicar en el seu  dia  el projecte a la Comissió 
Informativa. 
 
 Pel que fa referència a les baixes, el Sr. Martínez assenyala que són 
importants però que són generals per  tot arreu, i que l'única baixa fora de lloc 
era la de l'empresa OCP. 
 
 Finalment  pren  de nou la paraula el  Regidor  del Grup  Municipal  
de CiU, senyor Ramon Blanco  Lorenzo,  per assenyalar que no s'ha entès la 
seva intervenció, ja que el que volia dir és que en aquest cas ens hem estalviat 
aquest diners  però, en qualsevol altre cas, si els  projectes  no estan ben 
valorats, els podrem perdre.             
 
 En aquest moment s'absenta de la sessió el  Regidor del  Grup  
Municipal  Socialista,  senyor  Perfecto  Madrid Olmos. 
 
 Després  d'això se sotmet a votació el dictamen,  i és aprovat per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 11.-  Adjudicació de les obres de  recuperació  mediambiental  i 
reforestació del marge fluvial del riu  Llobregat. 
 
 Es  llegeix el dictamen de la Comissió  Informativa de Règim Interior 
i Governació, que textualment diu: 
 
 
 "Vist  l'expedient instruït per adjudicar,  mitjançant  concurs,  el 
contracte de les  obres  d'execució  del projecte  de recuperació mediambiental 
i  reforestació  del marge fluvial del riu Llobregat al Municipi de Cornellà. 
 
 Atès que durant el període de presentació d'ofertes  han  presentat  
la seva proposició  les  empreses  "AUXINI, S.A.", "ANTONIO CASADO Y 
COMPAÑIA S.A. (ACYCSA)", "THALHER, S.A.",  "CONSTRUCCIONES  Y  
OBRAS  PUBLICAS  CIVILES,  S.A. (COPCISA)",  "STACHYS, S.A.", 
"CUBIERTAS Y MZOV, S.A.",  la Unió Temporal d'Empreses (endavant U.T.E.) 
"AGROTECSA, S.A. i AGT CONSTRUCCIONES Y OBRAS, S.A.", i "TECNICAS 



DE RECUPERACION MEDIOAMBIENTAL, S.A. (TREMESA)", havent-se  
procedit per la Mesa de Contractació a l'obertura de les pliques  el dia  3  de 
setembre de 1996, resultant totes  les  empreses admeses a la licitació amb 
excepció de la U.T.E.  "AGROTECSA, S.A. i AGT CONSTRUCCIONES Y OBRAS, 
S.A.", per quant  la Mesa va interpretar,  que no reunia, la Unió Temporal,  els 
requisits  de classificació exigits per l'article  32.1  de la Llei de Contractes de 
les Administracions Públiques,  és a  dir, la classificació d'ambdues empreses 
en  els  grups, subgrups  i categories exigides a la convocatòria del  contracte 
pel que varen optar. 
 
 Tampoc  va  ser  admesa  la  plica  presentada  per "AUXINI, S.A.", 
per quant l'oferta venia referida  erròniament a una obra, la licitació de la 
qual, va ser  convocada per la Generalitat de Catalunya. 
 
 Atès que a la vista de les al.legacions  formulades per la U.T.E. 
"AGROTECSA, S.A. i AGT CONSTRUCCIONES Y OBRAS S.A."  en relació a 
l'acte licitatori, la Mesa  va  demanar informe  a l'Assessoria Jurídica de la 
Corporació, i  a  la vista del mateix, va decidir estimar les al.legacions de la 
U.T.E.  "AGROTECSA,  S.A.  i AGT  CONSTRUCCIONES  Y  OBRAS, S.A.",  tot 
i considerant, que si bé la reclamant  equivoca la  qualificació del recurs i 
l'aplicació de  la  normativa anterior, sí, en canvi, s'ha d'admetre la 
interpretació que fa de l'article 32.1 de la Llei de Contractes de les  
Administracions Públiques, per ser la primera i única interpretació  que  ha 
donat la Junta  Consultiva  de  Contractació Administrativa  al  problema, 
també plantejat  en  diversos procediments selectius d'altres  administracions 
públiques, estimant que de totes les interpretacions possibles, la que ha de 
prevaler respecte de la frase "en relació al  contracte al qual optin", és la de 
que l'exigència de classificació  ha  de quedar referida al tipus de contracte  al  
qual optin,  és  a dir, d'obres, de serveis o de  consultoria  i assistència  i no a 
tots els grups o subgrups  exigits  pel concret contracte objecte de la licitació. 
 
 Atès  que,  per aquest motiu, la Mesa va  tornar  a constituïr-se el 
dia 17 de setembre, procedint a l'obertura dels  sobres núm. 2 i 3 de la plica 
núm. 7, presentada  per la  U.T.E. "AGROTECSA, S.A. i AGT, 
CONSTRUCCIONES Y  OBRAS, S.A.", trametent-se la mateixa al Servei d'obres 
i Urbanisme pel seu informe. 
 
 Vista la proposta formulada per la Mesa de  Contractació,  reunida  
el  dia 20 de setembre,  la  qual,  previ estudi del informe emès per l'Arquitecte 
Municipal,  estima que  l'oferta  més avantatjosa per l'Ajuntament,  en  haver 
obtingut  la puntuació més alta, d'acord amb  els  criteris objectius  de  
qualificació d'ofertes aprovats al  Plec  de condicions del contracte, és la 
formulada per "CUBIERTAS  Y MZOV, S.A.". 
 
 A la vista de l'exposat, aquesta Comissió de  Règim Interior  i  



Governació   proposa al  Ple  de  l'Ajuntament l'adopció dels següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.-  Adjudicar a l'empresa "ANTONIO  CASADO  Y COMPAÑIA, 
S.A. (ACYCSA)" les obres d'execució del  projecte de  recuperació  
mediambiental  i  reforestació  del  marge fluvial  del  riu Llobregat al Municipi  
de  Cornellà,  amb estricta subjecció al Projecte Tècnic, aprovat  inicialment 
per  l'Ajuntament  Ple en data 30 de maig de  1996,  a  les condicions  
particulars, aprovades per l'Ajuntament Ple  de data  25  de juliol de 1996, i a 
la seva  oferta,   per  un pressupost  de 76.597.071,- ptes. (àmbits 1 i 2  amb  
l'IVA inclòs). 
 
 Segon.-  Posar  l'expedient instruït  a  disposició dels  altres  
licitadors  ofertants als  efectes  de  donar compliment a allò que preveu 
l'article 89.3, en concordança amb  l'article  54.2  de la Llei de Règim  Jurídic  
de  les Administracions Públiques i Procediment Administratiu Comú. 
 
 Tercer.- Fixar la garantia definitiva en la quantitat  de 3.999.869,- 
ptes., de conformitat amb  la  clàusula cinquena del Plec de Condicions 
Particulars, la qual  haurà d'ingressar  el  contractista en el termini  dels  15  
dies hàbils  següents,  a comptar de la recepció de  la  present notificació. De 
no acomplir-se aquest requisit, per  causes imputables a l'adjudicatari, 
l'Ajuntament declararà  resolt el contracte. 
 
 Quart.-  Retornar  les  fiances  provisionals   als licitadors i per les 
quantitats que s'indiquen a  continuació: 
 
 
DIPOSITADES DAVANT LA TRESSORERIA MUNICIPAL 
 
 
LICITADOR                                                                                           QUANTITAT             CONCEPTE       
 
 
CONSTRUCC. Y  OBRAS  PUBLICAS CIVILES,  S.A.  (COPCISA)  1.999.934,- ptes.     Totalitat projecte 
 
TECNICAS DE RECUPERACION MEDIOAMBIENTAL, S.A. (TREMESA)       "       "           "          " 
 
THALHER, S.A.                                                                               1.584.899,-  "        Ambit 1 
 
AGROTECSA, S.A.                                                                             792.450,-  "           "  
 
AGT CONSTRUCCIONES Y OBRAS, S.A.                                                 "       "           "    
 
   (Presentant-se a la licitació com a U.T.E. "AGROTECSA, S.A." i "AGT CONSTRUCCIONES Y OBRAS, S.A.")   
 
 
 
DIPOSITADES DAVANT L'ORGAN DE CONTRACTACIO 
 



 
LICITADOR                                                                                    QUANTITAT             CONCEPTE         
 
STACHYS, S.A.                                                                             1.999.934,- ptes.     Totalitat projecte 
 
CUBIERTAS Y MZOV, S.A.                                                                       "        "           "         " 
  
 
 
 Cinquè.-  Facultar  al  senyor  Alcalde,  en  Josep Montilla  
Aguilera,  per  a la firma  de  quants  documents públics  i privats fossin 
necessaris per a l'execució  dels acords que antecedeixen. 
 
 Sisè.- Notificar el present Acord a l'Area  d'Urbanisme i Obres, a la 
Intervenció Municipal i a l'adjudicatari, així com a la resta dels licitadors 
participants en  el concurs. 
 
 Setè.- Designar per assumir la direcció facultativa de  les obres als 
arquitectes Sara Bartomeu i  Anna  Renau, juntament amb els serveis tècnics, 
del Servei de  Projectes i Obres de la Mancomunitat de Municipis." 
 
         
         Després  d'una  breu explicació del  contingut  del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió  Informativa de  l'Area de Règim Interior i 
Governació,  senyor  Antonio Balmón  Arévalo,  se  sotmet a votació el  
dictamen,  i  és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 12.-  Aprovació  de les xifres provisionals  de  la renovació del 
Padró Municipal d'Habitants, referit a l'1 de maig de 1996. 
 
 Es  llegeix el dictamen de la Comissió  Informativa de Règim Interior 
i Governació, que textualment diu: 
 
 
 "Un cop realitzades les tasques de camp i recollida d'informació, així 
com, elaborats els corresponents  resums numèrics  provissionals relatius a la 
Renovació  del  Padró Municipals d'Habitants a 1 de maig de 1996, i en  
conformitat  amb el que disposa l'Ordre de 25 de setembre  de  1995 per la 
que s'estableixen les instruccions tècniques per  la renovació  del  Padró  
Municipal  d'Habitants  de  1996,  i d'acord  amb el que disposa l'article 74 del 
vigent  Reglament  de  Població  i  Demarcació  Territorial  es  proposa 
l'adopció dels següents 
 



A C O R D S 
 
 Primer.-  Aprovar  les xifres provissionals  de  la Renovació del 
Padró, referit a 1 de maig de 1996, essent el resum numèric següent: 
 
 Residents ..................     82.363 habitants 
   Homes ............ 40.495 
   Dones ............  41.868 
 
 Segon.-  Sotmetre  el present acord  i  l'expedient administratiu a 
Informació Pública per un termini d'un mes, amb  la finalitat que puguin 
presentar-se les  reclamacions oportunes. 
 
 Tercer.- Notificar al Institut Nacional  d'Estadística l'adopció del 
present acord." 
         
         Després  d'una  breu explicació del  contingut  del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió  Informativa de  l'Area de Règim Interior i 
Governació,  senyor  Antonio Balmón  Arévalo,  se  sotmet a votació el  
dictamen,  i  és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 

PROPOSTES DE LA COMISSIO INFORMATIVA 
DE PLANIFICACIO, ECONOMIA I HISENDA 

 
 
 13.-  Aprovació  de l'expedient de  modificació  de crèdits  
33/96 mitjançant crèdit extraordinari i  suplement de crèdit finançat 
amb baixes per anul.lació de despeses. 
 
 Es  llegeix el dictamen de la Comissió  Informativa de Planificació, 
Economia i Hisenda, que textualment diu: 
 
 
 "Vist  l'escrit de la Cap del Departament  Administratiu 
d'Urbanisme, Obres, Manteniment i Serveis de data  3 de setembre d'enguany, 
referent a la necessitat de  modificació  pressupostària per crèdit extraordinari 
i  suplement de crèdit finançat amb baixes per anul.lació de despeses. 
 
 Vista  la  petició  del Departament  de  Treball  i Comerç, de 
reestructuració de la partida destinada a Sector Comercial. 
 
 Atès  el  que estableix l'article 158  de  la  Llei 39/1988, Reguladora 



de les Hisendes Locals, i els  articles 35, 36 i 37 del R.D. 500/1990, de 20 
d'abril. 
 
 Atès  el  que estableix l'article 14 de  les  Bases d'Execució del 
Pressupost per a 1996. 
 
 Vist  l'informe favorable de l'Interventor  Municipal. 
 
 El  Tinent  d'Alcalde de Planificació,  Economia  i Hisenda, atès 
l'informe favorable de la Comissió Informativa  i  d'acord amb l'establert a 
l'article 16.1.a)  de  les Bases d'Execució del Pressupost per a 1996, proposa al  
Ple de l'Ajuntament l'adopció del següent 
 

A C O R D 
 
 Primer.-  Aprovar  l'expedient  de  modificació  de crèdits  33/96 
mitjançant crèdit extraordinari i  suplement de  crèdit finançat amb baixes per 
anul.lació  de  despeses que es proposa segons el següent detall: 
 
 
ESTAT DE DESPESES 
 
                                                            Consignació                                    Consignació 
Partida         Descripció                      Inicial          Altes          Baixes            Final 
 
53.431.21200   Cons.i rep.edificis          19.061.527        2.000.000          ---       21.061.527 
53.431.2210801 Productes Neteja            3.791.988          300.000          ---         4.091.988 
53.432.21000   Con.Jardineria               11.327.366        2.670.000          ---       13.997.366 
53.434.2210301 Combustible                  2.500.000           200.000          ---         2.700.000 
52.432.2210101 Subm.aigua exterior      6.375.509       10.000.000          ---       16.375.509 
52.431.22710   CPS/Calef.i aire condic.   6.000.000           ---           200.000         5.800.000 
52.431.22711   CPS/Extintors                    600.000           ---           170.000            430.000 
52.431.22712   CPS/Alarmes                   2.300.000           ---           300.000         2.000.000 
52.432.22706   CPS/Assist.técnica           2.090.700           ---        1.000.000        1.090.700 
52.432.22718   CPS/Insp.inst.eléctrica     2.613.375           ---        1.000.000       1.613.375 
52.442.22715   CPS/Recollida Mobles     14.241.000           ---        8.000.000       6.241.000 
51.453.22706   Assistència técnica                        0       4.000.000          ---          4.000.000 
51.432.2200001 Mat.oficina no invent.      2.000.000           ---          500.000       1.500.000 
53.434.2200001 Mat.oficina no invent./Mant.500.000       500.000          ---         1.000.000 
52.432.21301   Vandalismo                       1.000.000         500.000          ---         1.500.000 
52.432.21302   Colisiones                         1.000.000         500.000          ---         1.500.000 
53.511.21000   Rep.via pública               23.702.162       2.000.000          ---       25.702.162 
52.442.22719   CPS/Recollida escombr. 177.148.594           ---     11.500.000   165.648.594 
51.431.6320102 Ref.edificis municipals    35.000.000           ---         500.000     34.500.000 
53.434.62301   Adquis.d'emisores                           0         500.000          ---            500.000 
91.622.48932   Sector Comercial              15.000.000           ---        14.700.000       300.000 
91.622.77000   Transf.capital comerciants              0      5.000.000          ---         5.000.000 
91.800.44004   Transf.PRECSA/Fira Comercial       0      1.000.000          ---         1.000.000 
91.622.2260708 Nit del Comerç                              0      1.000.000          ---         1.000.000 
91.622.2260518 Campanya prom.comercial           0      7.700.000          ---         7.700.000 



                                                                                    ------------------------------- 
                                   TOTAL .................................     37.870.000   37.870.000 

              
======================================================== 

 
 
 Segon.-  Exposar al públic el present acord en  els termes  
establerts en l'article 150 de la Llei 39/1988,  de 28 de desembre, Reguladora 
de les Hisendes Locals. 
 
 Tercer.-  El present acord s'entendrà definitiu  si en  el  termini  
d'exposició pública no  hi  ha  reclamació contra el mateix." 
 
 
 Després  d'una detallada explicació  del  contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area de Planificació, 
Economia i Hisenda,  senyor Ramon Salabert Parramon, pren la paraula el 
Regidor-Delegat de  l'Area  de  Treball i Comerç,  senyor  Ciriaco  Hidalgo 
Salgado, qui procedeix a donar una detallada explicació  de la distribució que 
es fa de la partida actual de foment  de comerç  en diverses partides, sense 
reduir l'import  total, explicant  quins  són els objectius i el  motiu  de  aquest 
desglossament  de  partides i les fòrmules  de  foment  del comerç que es 
preten arbitrar. 
 
 Seguidament  pren  la paraula el Regidor  del  Grup Municipal  d'IC-
EV,  senyor  Ignasi Riera  i  Gassiot,  per demanar que no s'oblidin altres 
sectors de la ciutat en  el tema  de la producció comercial, perquè no passi el 
que  va succeir  l'any  passat amb la il.luminació,  contestant  al respecte el 
Regidor-Delegat de l'Area de Treball i  Comerç, senyor Ciriaco Hidalgo Salgado, 
que s'evitarà, i  explicant com s'està fent aquesta campanya per a aquest any. 
 
 Després  d'això se sotmet a votació el dictamen,  i és aprovat per 
unanimitat dels assistents. 
 
         
 
 
 14.- Aprovació del Compte General del Pressupost de 1995. 
 
 Es  llegeix el dictamen de la Comissió  Informativa de Planificació, 
Economia i Hisenda, que textualment diu: 
 
 
 "Vist el Compte General del Pressupost de l'Ajuntament  de 1995, 
elaborat de conformitat amb el que  disposen les Regles 408 a 433 de la 
Instrucció de Comptabilitat  per a l'Administració Local, aprovada per Ordre de 



17 de juliol de 1990. 
 
 Atès  que la Comissió Especial de Comptes,  reunida el  dia  21 de 
maig de 1996 va informar  favorablement  els esmentats comptes. 
 
 Atès  que  l'Informe  de la  Comissió  de  Comptes, juntament amb 
els Comptes esmentats i els seus justificants han  estat exposats al públic 
durant 15 dies i 8  dies  més als efectes de què els interessats poguessin 
presentar  els reparaments  i observacions que creiessin  convenients,  no 
havent-se presentat cap reclamació. 
 
 L'Alcaldía-Presidència,  de conformitat amb el  que estableix l'art. 
193 de la Llei 39/1988, Reguladora de  les Hisendes Locals, proposa al Ple 
l'adopció del següent: 
 

A C O R D 
 
 Primer.-  Aprovar el Compte General del  Pressupost per  a  1995, 
integrat pel de la propia Entitat,  els  dels Organismes  Autònoms  
Administratius:  Institut   Municipal d'Educació, Institut Municipal d'Esports, 
Patronat  Municipal  de  Ràdio Cornellà i els de les  empreses  municipals: 
EMDUCSA, SOMAPSA, TECSALSA i PRECSA. 
 
 Segon.-  Rendir  a  la Sindicatura  de  Comptes  de Catalunya,  el  
Compte General, de conformitat  amb  l'art. 193.5 de la Llei 39/1988." 
 
 
 Després  d'una  breu explicació del  contingut  del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió  Informativa de l'Area de Planificació, 
Economia i Hisenda, senyor Ramon Salabert  Parramon, se sotmet a votació el 
dictamen,  i  és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
         
 
 

MOCIONS DELS GRUPS POLITICS MUNICIPALS 
 
 
 15.-  Moció dels Grups Polítics  Municipals,  sobre els drets de 
la infància. 
 
       Es llegeix la Moció dels Grups Polítics Municipals, que textualment 
diu: 
 "Al principi de l'any es va celebrar a la ciudad de Fuenlabrada una 
trovada amb la finalitat de constituir  una xarxa  de  municipis a favor dels 



drets de  la  infància  i l'adolescència, amb la finalitat de promoure: 
 
 -  Accions  que afavoreixin la  consciència  social fins  a la promoció 
i defensa dels drets de la  infància  i adolescència. 
 
 -  Dissenyar  polítiques integrals  amb  PLANS  els quals  abordin 
les necessitats dels nens, nenes  i  adolescents a través d'una atenció 
generalista i prioritzant  les accions preventives. 
 
 - Acompanyar les accions generals amb una discriminació positiva, 
dirigida a la infància i l'adolescència amb dificultats,  destinada  a compensar 
els  factors  que  els situen en posició de desavantatge per aconseguir el seu 
ple desenvolupament. 
 
 - Afavorir el moviment associatiu i recolzar a  les organitzacions  no  
guvernamentals els quals  tenen  com  a objectiu  la promoció dels drets i 
deures dels nens  com  a subjectes de ple dret. 
 
 - Vigilar la protecció a la intimitat de la  infància i adolescència en 
mitjans de comunicació, convidant-los a  promoure  valors  étics i de  
solidaritat,  evitant  els missatges de violència i discriminació. 
 
 -  Recolzar accions i models no sexistes els  quals afavoreixin  que la 
igualtat entre dones i homes sigui  una realitat a la família i a la societat. 
 
 -  Es  por tot això que els  Grups  Municipales  de l'Ajuntament de 
Cornellà de Llobregat, proposen, en  virtut dels motius exposats anteriorment, 
l'adopció dels  següents acords: 
 
 -  L'adhesió i participació d'aquest Municipi a  la xarxa  de  
municipis a favor dels drets de  la  infància  i l'adolescència. 
 
 - Iniciar els treballs pertinents per redactar  una Ordenança  
Municipal  la qual garantitzi els  drets  de  la infància i l'adolescència." 
 
 
       Després  d'una breu explicació del contingut de  la Moció  feta  per 
la Regidora-Delegada de  l'Area  de  Salut Pública,  Serveis  Socials i Dona,  
senyora  Judith  Ibàñez Vives,  se sotmet a votació, i és aprovada  per  
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 16.-  Moció  del Grup  Polític  Municipal  d'IC-EV, sobre  el 



Servei Militar i la Prestació Social  Substitutòria. 
 
 
 En  primer  lloc pren las paraula el  Portaveu  del Grup  Municipal  
d'IC-Els Verds, senyor Frederic  Prieto  i Caballé, per manifestar que després 
de presentada la  moció per part del seu Grup, el Grup Municipal Socialista 
els  ha fet  arribar una proposta alternativa, a partir de la  qual s'ha arribat a 
l'acord de presentar conjuntament una  moció per part dels dos Grups, motiu 
pel qual retira la moció que havien  presentat  inicialment,  i  sotmeten   
conjuntament ambdós  Grups Polítics a deliberació del Ple la  Moció  següent: 
 
 
 "Els  pactes entre les forces polítiques que  donen actualment 
suport al govern de l'Estat preveuen la  creació d'un exercit professional i, en 
conseqüència, la  desaparició del servei militar obligatori a l'any 2001. 
 
 Amb aquesta finalitat s'ha creat una Comissió Mixta Congrés-Senat. 
Es possible que en les seves conclusions  es revisi  l'actual  sistema de  Serveis  
Militar  obligatori, s'analitzi  la situació dels joves que es neguen a  fer  el 
Servei Militar obligatori i es contempli la desaparició  de la Prestació Social 
Substitutòria. Aquests treballs  parlamentaris significaran un notable canvi en 
la societat civil i  especialment en el sector de la joventut en lo  referent al 
concepte de defensa i sistema defensiu, tenint  inevitablement una incidència 
sobre alguns aspectes municipals. 
 
 Es per això que els grups municipals del PSC i  IC-EV, proposen la 
adopció dels acords següents: 
 
 -  Demanar mesures que resolguin la  situació  dels insubmissos 
empresonats pendents de judici, i atendre en el futur  les possibles situacions 
dels joves que es neguin  a fer el Servei Militar obligatori. 
 
 -  Manifestar que les actuals places de la  PSS  en cap cas poden ser 
utilitzades com a substitutòries de llocs de treball. 
 
 -  Estudiar la conveniència de reduir  progressivament  les  places 
de PSS a l'Ajuntament, en funció  de  les demandes dels joves que vulguin 
acollir-se a aquesta alternativa al Servei Militar obligatori. 
 
 -  Contemplar fórmules alternatives de  potenciació del  voluntariat 
social que permetin cobrir algunes de  les necessitats ara ateses mitjançant 
aquest sistema. 
 
 - Iniciar les accions oportunes per tal que l'Ajuntament deixi 
d'actuar com a oficina de lleva. 



 
 - Establir els canals d'informació i  assessorament necessaris pels 
joves per tal que restin assabentats de  la situació  actual  i les alternatives per  
les  quals  poden optar. 
 
 -  Potenciar els valors al voltant de la  Pau,  els Drets Humans, la 
Tolerència i la Desmilitarització." 
 
 
 Seguidament  pren la paraula el Portaveu  del  Grup Municipal  
Socialista, senyor Antonio Balmón  Arévalo,  qui després  de celebrar la 
possibilitat d'haver arribat  a  un consens  en un tema tan important com 
aquest,  recalca  que l'Ajuntament  des  de fa  més d'un any i mig ja no  fa  els 
treballs de reclutament que feia anteriorment, treballs que són assumits per 
l'Administració competent. Així mateix  el Sr. Balmón assenyala que creu que 
es pot iniciar l'esmentat estudi  perquè hi ha una gran demanda de  prestació  
social substitutòria. 
 
 A  continuació pren la paraula el Regidor del  Grup Municipal  del  
PP, senyor Francisco Sánchez  Granada,  per manifestar  que el seu grup 
s'abstindrà de votar  la  Moció perquè se l'hi acaba de lliurar i no l'ha pogut 
analitzar. 
 
 Finalment intervé el Portaveu del Grup Municipal de CiU,  senyor 
Antoni Cortada i Valls, per manifestar que  en la mesura en què el seu Grup 
va ser el que va proposar,  en el  seu dia, la supressió del Servei Militar per  a  
fer-lo professional, evidentment, estan d'acord amb aquesta Moció. 
 
 Després  d'això se sotmet a votació la Moció, i  és aprovada  per 
majoria absoluta dels assistents, amb  l'abstenció del Regidor del Grup 
Municipal del PP, senyor  Francisco Sánchez Granada. 
 
 
 
 17.- Precs i preguntes. 
 
 En primer lloc pren la paraula el Regidor del  Grup Municipal  d'IC-
EV,  senyor  Ignasi Riera  i  Gassiot,  per realitzar  una pregunta d'acord amb 
el text literal que  va trametre a l'Alcaldia per escrit i que és el següent: 
 
 "En  un altre ordre de coses, voldria, en  el  marc del   proper   Ple  -
aquest  cop  he  forçat   agenda   per assistir-hi- reflexionar en veu alta sobre 
els dèficits del Servei  de Correus a Cornellà, agreujats -a parer meu-  els 
darrers temps. Tinc ben clar que no es tracta d'una  competència  municipal. 
Però com que el desgavell en  un  sector com  aquest  afecta  la  vida  



econòmica  i  social  de  la ciutat ... formularia un prec: que l'Alcalde de 
Cornellà, o el  Tinent d'Alcalde que l'Alcalde designés,  s'entrevistés amb les 
autoritats de qui depèn avui el servei de Correus i estudiés millores per a un 
funcionament, més d'acord amb la dinàmica de la nostra ciutat." 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla  
Aguilera,  per manifestar que es  faran  aquestes gestions. 
 
 A continuació intervé el Portaveu del Grup  Municipal Socialista, 
senyor Antonio Balmón Arévalo, per assenyalar  que al mes de juliol ja es va 
fer una  primera  gestió perquè  no  s'havia previst la suplència  del  personal  
de Correus que iniciava vacances, però el problema és que  els interlocutors,  
encara que alts funcionaris, no  deixen  de ser funcionaris, i aquests temes 
s'han de resoldre dins  de l'esfera política. 
 
 Seguidament  intervé el Regidor del Grup  Municipal d'IC-EV, 
senyor Ignasi Riera i Gassiot, per assenyalar que, al  seu parer, l'Alcalde de la 
ciutat  ha  d'entrevistar-se directament amb un representant del Ministeri. 
 
 Tot  seguit intervé el Portaveu del Grup  Municipal de CiU, senyor 
Antoni Cortada i Valls, per, en relació  amb aquesta  qüestió, preguntar si en 
aquest Ajuntament  hi  ha una  normativa, com hi ha en altres, per evitar la  
invasió de  propaganda a les bústies de les cases  particulars,  ja que en els 
Ajuntaments que han aprovat aquesta normativa se subministra un adhesiu, 
que es col.loca en les bústies,  en el  qual es manifesta el desig del seu titular 
de no  rebre aquest tipus de propaganda. 
 
 En relació amb aquesta intervenció pren la  paraula el  Portaveu del 
Grup Municipal Socialista, senyor  Antonio Balmón Arévalo, per assenyalar 
que al seu dia es va aprovar l'Ordenança de Neteja, en aplicació de la qual 
s'han denunciat diferents empreses. 
 
 Seguidament intervé el senyor Alcalde, José  Montilla  Aguilera,  per  
manifestar que  seria  convenient  que aquest  tema  es  comentés en la  
Comissió  Informativa  de Governació,  i  s'analitzés  si hi  ha  alguna  
experiència concreta per veure si funciona. 
 
 A  continuació pren la paraula el Regidor del  Grup Municipal  del  
PP, senyor Francisco Sánchez  Granada,  per sol.licitar informació de les obres 
que s'estan  realitzant a  la  plaça Tàrrega, contestant sobre això  el  President-
Delegat  de la Comissió Informativa de l'Area  d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, que  s'està construint 
un local social per un grup  que  es dedica  al tema dels ocells, informant que, 
el senyor  Sánchez  té  a la seva disposició en  Urbanisme,  els  plànols 
d'aquestes obres. 



 
 Seguidament  pren de nou la paraula el Regidor  del Grup  
Municipal del PP, senyor Francisco  Sánchez  Granada, per assenyalar que fa 
aquesta pregunta perquè li ha arribat informació que s'estava construint un 
bar, contestant sobre això  el  President-Delegat de la Comissió  Informativa  
de l'Area  d'Urbanisme, Obres, Manteniment i  Serveis,  senyor Antonio  
Martínez Flor, que no, simplement  s'estaven  fent unes obres per a la seu 
d'aquesta entitat, igual que es  va fer  amb la Penya Dominó, amb l'objecte de 
donar vida a  la plaça, ja que està molt degradada. 
 
 Tot seguit intervé el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que en el seu dia es van construir uns quiosquets amb la intenció 
de posar bars en les  places per donar-les vida, però aquests es van treure a 
concurs fa uns anys i per dues vegades van quedar deserts. Per això es 
busquen  altres  utilitats a  aquestes  construccions,  per evitar altres tipus de 
presències no recomanables. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del  Grup Municipal d'IC-
Els Verds, senyor Frederic Prieto i Caballé, per  sol.licitar informació en relació 
amb  l'aldarull  que s'está produint fora com a conseqüència de la  
manifestació del personal de l'Ajuntament. 
 
 En relació amb aquesta intervenció pren la  paraula el  Regidor-
Delegat de l'Area de Règim Interior i  Governació,  senyor  Antonio Balmón 
Arévalo, per explicar  que  es produeix com conseqüència de les negociacions 
que es duen a terme  amb el personal respecte del nou conveni,  explicant en  
quina  situació es troben aquestes  i  assenyalant  que l'Equip  de Govern està 
obert a dialogar i a arribar  a  un acord,  que creu que s'aconseguirà, ja que no 
s'ha  trencat el diàleg ni la negociació per part de l'Ajuntament. 
 
 A continuació intervé la Regidora del Grup  Municipal  d'IC-EV, 
senyora Carmen Romero López,  per  assenyalar que hi ha un grup de veïns de 
l'avinguda de Sant  Ildefons, a la Sala, que els agradaria saber en quin punt es 
troba el tràmit  de la denúncia presentada contra les molèsties  que origina  
l'activitat de venda de productes congelats,  instal.lada als baixos de l'edifici 
on viuen a l'avinguda Sant Ildefons, número 26. 
 
 En relació amb aquesta pregunta pren la paraula  el Regidor-
Delegat  de l'Area de Règim Interior i  Governació, senyor Antonio Balmón 
Arévalo, per explicar que com ja s'ha informat,  es  va  donar llicència a  
aquesta  persona  per instal.lar  una  botiga de congelats i se  li  van  imposar 
diverses  mesures,  un  cop  realitzades  diferents  proves sonomètriques  
sobre  les  molèsties  que  podien  produir. Aquestes  mesures, en part s'han 
complert i en part  no,  i ara,  recentment,  s'han  tornar a fer  unes  noves  
proves sonomètriques,  a  la vista dels resultats de les  quals  i fins  que no se 



solucionin les deficiències que s'han  comprovat, es tancarà l'activitat, decisió 
que se'ls ha  comunicat el dia d'avui.      
    
  
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la  sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les  vint-i-una hores i quinze minuts, 
signant la present acta l'Alcalde-President, juntament amb mi, la Secretària 
General,  que ho certifico. 


